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Lekkoatleci pow. koszalińskiego
uyłoniH mistrzon

'Ocenę rozegranych wczoraj na stadionie koszalińskiej 
Spójni mistrzostw lekkoatletycznych trzeba podzielić na oce
nę organizacji z jednej strony, a z drugiej — na wyniki uzy
skane w poszczególnych konkurencjach. O ile bowiem zawo
dnicy wykazali dobre przygotowanie do Imprezy 1 osiągnęli 
szereg dobrych rezultatów, o tyle organizatorzy „zawalili“ 
imprezę, opóźniając ją o dobre dwie godziny.

Zacznljmy od organizacji, 
która spoczywa w rękach prze 
wodnlczącego Miejskiego 1 
Powiatowego KKF w Koszall 
nie. Przewodniczący MKKF, 
ob. Dąbrowski zjawił się na 
boisku z godzinnym opóźnie
niem, zaś ob. Kowalczyk z 
PKKF przyszedł na stadion w 
stanie nietrzeźwym, tak, że 
obecni na boisku sędziowie 
nie dopuścili go do kierowa
nia imprezą.

Obaj przewodniczący w 
przeddzień mistrzostw, tj. w 
sobotę zorganizowali zabawę, 
na której opijali zgodnie do 
rana mającą się odbyć impre
zę.

Nie trzeba chyba komento
wać tego rodzaju „wyczynów" 
obu etatowych działaczy nasze 
go ruchu sportowego. Sprawą 
tą winien się zająć WKKF i 
wyciągnąć w stosunku do obu 
Jak najsurowsze konsekwen
cje.

Nie dopisały również zrze
szenia. Tylko Start WKS, 
Gwardia 1 LZS zgłosiły 'swo
ich lekkoatletów. Nie widzie
liśmy natomiast zawodników 
Ogniwa 1 Spójni, mimo, że 
swego czasu oba. te zrzeszenia 
miały aktywne sekcje lekko
atletyczne.

Mówiąc o brakach, trzeba 
również wspomnieć o nieobe
cności przedstawicieli prezy
diów PRN 1 MRN na stadio
nie koszalińskim. Ignorując 
mistrzostwa, zarówno MRN 
Jak 1 PRN Jeszcze raz wykaza 
ły swoją obojętność do spraw 
ruchu sportowego.

Druga strona mistrzostw to 
wyniki. Biorąc pod uwagę 
ciężką bieżnię, rozmokłą po u-

Spartak na c;ele 
ligi piłkarskiej 
ZSRR

Moskiewski Spartak 
zwycięstwie nad Dynamo , 
jów) 2:0 wysunął się ponow
nie na czoło tabeli mistrzostw 
piłkarskich ZSRR. Spartak 
ma obecnie po 14 grach 20 
punktów. Drugie i trzecie 
miejsca zajmują Dynamo 
(Moskwa) 1 Zenit (Leningrad), 
ktÓ3e w 15 grach zdobyły po 
19 punktów.

lewnym deezczu, J silny 
wiatr, osiągnięte wczoraj wy
niki należy uznać za bardzo 
dobre.

I tak: Llgędzińskl (Gwar
dia) Jeszcze raz potwierdził 
swoją dobrą formę przebiega
jąc 100 m w czasie 11,5. 
Dwóch dalszych zawodników 
— Szykowny (Start) 1 Mroczek 
(LZS) uzyskało po 11,7 6ek. 
Llgędzińskl zwyciężył również 
w skoku w dal wynikiem 6,00 
m.

B. dobrze wypadl Junior 
Szulc ze Startu. Zawodnik 
ten brał udział w kilku konku 
rencjach 1 z każdym niemal 
startem osiągał rekordowe wy 
nikł Juniorów, „ocierając" 61ę 
Jednocześnie, o ułamki sekund 
o rekordy województwa ąenlo 
rów.

Najciekawszym był bieg na 
400 m. W pierwszej serii star 
tował Szulc oraz rekordzista 
województwa na tym dystan
sie Waszak z WKS-u 1 Cistrow 
skl (LZS). Przez pierwsze 200 
m prowadził wyraźnie Szulc. 
Na następnych metrach Wa
szak doszedł go 1 na o- 
statnlej prostej między tymi 
zawodnikami rozgorzała zaclę 
ta 'walka. Zwycięsko wyszedł 
z niej Szulc, uzyskując czas 
tylko o 0,1 sek. gorszy od re
kordu województwa. Jego wy 
nlk 53,8 sek. Jest nowym re
kordem województwa junio
rów. Waszak był drugi z cza
sem 53,9 6ek. Ostrowski zajął 
trzecie miejsce.

Z lepszych wyników należy 
Jeszcze wymienić rekord ży
ciowy Mroczka w pchnięciu 
kulą — 11,59 m, 2.06,0 min. 
Szulca w biegu na 800 m 1 
Pletraszew6kleJ w biegach na 
60 i 100 m — 8,9 1 14,1 sek.

Jedynym zawodnikiem 6tar 
tiijącym poza konkursem był

miotacz słupskiego Ogniwa — 
Racek, Zawodnik ten w 
pchnięciu kulą I rzucie oszcze 
pem uzyskał wyniki lepsze od 
zwycięzców 11,67 1 40,40 m.

A oto wyniki techniczne:
KOBIETY: 60 m — Pietraszew- 

ska (WKS) — 8,9, 2.’ Dunat (LZS)
— 9,1; 100 m — Fletraszewska — 
14,1, 2. Dunat — 14,4 sek.

MĘŻCZY2NI: 100 m — Llgę- 
dzlńskl (Gwardia) — 11,S, 2.-8. 
Szykowny (Start) 1 Mroczek (LZS)
— po 11,7, 4. Szymonlczek (WKS)
— 11,9 sek.;

200 m — Szulc (Start) — 24,S,
2. Góral (Start) — 24,8, 3. Szykow
ny (Start) — 24,7 sek.;

400 m — Szulc — 83,8, 2. Waszak 
(WKS) — 53,9, 3. Góral (Start) — 
54,8 sek.;

800 m — Szulc — 2.06,0, 2. Przy
bylski (WKS) — 2.06,7 min.;

1500 m — Przybylski (WKS) — 
4.40,0, 2. Strzęch (Start) — 4.45,8,
3. Czyż (WKS) — 4.47,7 min.;

skok w dal — Llgędzińskl (Gwar 
dla) — 6,00, 2. Sajkowskl (LZS) — 

. 5,86, 3. Lewandowski (Start) — 
5,66 m;

skok wzwył — Majcher (Start)
— 163, 3. Kalinowski (Start) — 
163, 3. Lewandowski (Start) — 
156 cm;

kula — Mroczek (LZS) — 11,39, 
2. Korolewlcz (Gwardia) — 9,44 m;

dysk — Pawlak (WKS) — 31,41,
2. Mroczek (LZS) — 28,92 m;

oszczep — Nalazek (LZS) — 
38,14, 2. Czyż (WKS) — 36,32,
3. Pawlak (WKS) — 31,65 m.

W pchnięciu kulą 1 rzucie dy
skiem startowali również junio
rzy, którzy zostali sklasyfikowani 
oddzielnie. Obie konkurencje wy
grał Majcher z koszalińskiego 
Startu. W pchnląclu kulą osiąg
nął on wynik 13,26 (2. Grochow
ski (Start) — 11,50' m), zaś w rzu
cie dyskiem (1,5 kg) — 35,45 rów
nież przed Grochowskim — 
30,99 m.

Upowszechnić pływactwo
W ostatnim tygodniu ub. 

miesiąca odbyły się w Kosza
linie po raz pierwszy w tym 
roku dwie imprezy pływackie. 
25 llpca w ramach spartakia
dy wojewódzkiej ZS Gwardia 
startowało około 40 zawodni
ków i zawodniczek tego zrze
szenia, zaś następnego dnia, 
również na basenie Jednostki 
wojskowej, wldzledlśmy ply-

O mistrzostwo klasy A
Mofejcrfze slupsaj

nadaS b&z formy
Padający w sobotę 1 niedzielą 

deszcz zamienił boisko koszaliń
skiej Spójni w grząskie bajorko, 
w którym trudno było pokazać 
grą na dobrym poziomie. Nic też 
dziwnego, że rozegrany wczoraj

PO
(Ki-

Obóz siatkarzy
1 sierpnia br. rozpoczął się 

we Wrocławiu obóz treningo
wy dla kadry polskich siatka
rzy. Zawodnicy przygotowują 
się do międzynarodowego spo
tkania z Bułgarią, które zo
stanie rozegrane z okazji Mię
dzynarodowego Kongresu Stu
dentów w Warszawie.

Na zgrupowanie zostali po
wołani: Woluch, Wleciał, Ra
domski, Szuppe, Jóźwlak, Po

we Wrocławiu 
leszuk (AZS), Łaszcz, Zabo- 
krzeckl, Czerski, Pindelskl, 
Antczak (Gwardia), Skoczylas 
(CWKS), Szołomickl (Spój
nia).

Kierownikiem obozu jest 
członek Prezydium Sekcji Pił
ki Siatkowej GKKF — Mench. 
Szkolenie prowadzić będą tre
nerzy Kraus i Michniewski. 
Zakończenie obozu nasta.pl 27 
sierpnia br.

mecz o mistrzostwo klasy A po
między miejscowym WKS-em a 
Kolejarzem ze Słupska nie stał 
na wysokim poziomie.

Słupscy kolejarze nie odzyskali 
Jeszcze swej dawnej formy 1 gra
ją słabo. WKS mimo, że nie za
chwycił, odniósł zwycięstwo w 
stosunku 2:1. Wynik został usta
lony w pierwszej połowie gry.

Goście mieli kilka dogodnych 
sytuacji do 
dnak śliska 
utrudniała 
strzału. Do 
nił się też
który puścił łatwą do obrony pił
kę.

Sędzia Wargin ze Złotowa do
stroił się do poziomu gry, prowa
dząc zawody nieuważnie 1 krzyw
dząc swymi orzeczeniami oba 
zespoły.

Bramki zdobyli: dla WKS-u 
Milewski 1 Magnor, zaś dla Kole
jarza Turkowski.

zdobycia bramki, je- 
nawlerzchnla boiska 
oddanie skutecznego 
Ich porażki przyczy- 
bramkarz Serkowskl,

Warto wziąć przykład

Stadiony i boiska
otwarte dla wszystkich

Od dnia 1 sierpnia rozpo
czyna się na terenie Warsza
wy akcja „otwartych boisk“, 
mająca na celu dalszą popula
ryzację sportu wśród młodzie
ży.

W ciągu sierpnia wszyscy 
sportowcy, a przede wszyst
kim młodzież niezrzeszona je
szcze w kolach sportowych, 
będzie mogła spróbować swo
ich sił na boisku pod kierun
kiem fachowych Instruktorów. 
Na, boiskach 1 stadionach sto
licy instruktorzy sportowi bę
dą prowadzić treningi lekko
atletyczne, strzeleckie, gry w 
siatkówkę lub koszykówkę, u- 
dzlelając wskazówek i rad.

I Liga
Budowlani Chorzów — Bu

dowlani Gdańsk — 1:1.
Kolejarz Poznań — Unia 

Chorzów — 1:3.
OWKS Kraków — 

Kraków — 2:1,
Gwardia Warszawa 

nlk Radlin — 2:3.
Ogniwo Bytom — 

- 1:0.
Budowlani Opole — 

dla Kraków — 1:1.
TABELA

26:2
20:8
19:7
16:12
15:13
13:15
12:16
12:16
11:17
8:20
7:19
7:21

Unia Chorzów 
OWKS Kraków 
Gwardia Kr. 
CWKS 
Gwardia W-wa 
Górnik Radlin 
Ogniwo Bytom 
Bud. Chorzów 
Kol. Poznań 
Bud. Gdańsk 
Ogniwo Kr. 
Budowl. Opole

Ogniwo

— Gór

CWKS

Gwar-

41:11 
32:18 
24:15 
25:16 
17:22 
20:25 
16:21 
21:32 
12:18 
12:20
12:10 
19:32

waków ludowych zespołów 
sportowych.

Obie spartakiady stały na 
bardzo niskim poziomie. Wi
dać było, że zawodnikom brak 
opanowania'' techniki pływa
nia, że nie potrafią wykony1 
wać nawrotów. Słabe były też 
wyniki w poszczególnych kon
kurencjach. Nie mamy jednaK 
pretensji do zawodników, a 
stawiane lm tutaj zarzuty 
skierowane są wyłącznie do 
działaczy zrzeszeń, którzy do
tychczas nie zadbali o upo
wszechnienie pływactwa wśród 
sportowców.

Słabiutki poziom zawodów 
t0 wynik zaniedbania pływac
twa, całkowitego lekceważe

nia tej. gałęzi sportu przez 
poszczególne ogniwa naszego 
ruchu sportowego, począwszy 
od kół, a skończywszy na ra
dach okręgowych zrzeszeń 1 
WKKF-le. Ten ostatni próbo
wał ćo prawda kilkakrotnie 
powołać do życia sekcję pły
wacką, jednak próby te ogra
niczały się d0 zwoływania po
siedzeń. Mimo, że przedstawi
ciele zrzeszeń nie stawili się 
na zebranie organizacyjne, kle 
rownictwo WKKF nie wyciąg
nęło w stosunku do odpowie
dzialnych ludzi właściwych 
wniosków.

Jaskrawym przykładem za
niedbania pływactwa przez 
kierownictwo naszego ruchu 
sportowego może być fakt, 
którego świadkami byliśmy w 
przeddzień organizacji wsporn 
nianych na wstępie. zawodów. 
Jeden z członków rady wo
jewódzkiej LZS zwrócił się 
wówczas do kierownictwa 
WKKF z prośbą o wydelego
wanie sędziów na prowadze
nie zawodów. Okazało się, że 
WKKF nie ma w swej ewi
dencji ani jednego sędziego 
pływackiego. Wreszcie przy
pomniano sobie znanego w 
Koszalinie miłośnika pływac
twa ob. Kielara . ..

Takich ludzi, zagubionych 
w terenie, niewątpliwie zna
lazłoby się więcej. •

Mamy już pierwsze dni 
sierpnia. . Najdalej za dwa 
miesiące sprawa upowszech
nienia pływactwa wśród człon
ków kól sportowych, organi
zowania prób na SPO, zawo
dów ltp. przestanie być ak
tualną. Tymczasem w 'wlęlu 
kolach, zarówno związkowych 
jak 1 wiejskich, sportowcy 
nie odbyli Jeszcze prób na 
SPO i BSPO, nie zadbano o

spopularyzowanie sportu pły
wackiego wśród młodzieży 1 
starszego społeczeństwa.

Doświadczenia z lat ubie
głych, kiedy to zagadnienie 
ncrmy pływackiej sprawiało 
działaczom wiele kłopotów,7, 
nie nauczyły Ich wiele. Dzia
łacze nasi nadal nie rozumie
ją, że do organizowania prób 
w pływaniu należy przystępo
wać Już w początkach 6ezonu 
letniego, aby Jak najwcześniej 
uzyskać wymagane limity, aby 
wykonać swoje plany.

Surowa lekcja zeszłoroczna 
oraz nasze kilkakrotne sygna
ły stały się przysłowiowym 
„grochem o ścianę".

Ten stan rzeczy musi ulec 
szybkiej zmianie na lepsze. 
Warunki są. Do upowszech
nienia pływactwa nie potrze
ba koniecznie krytych base
nów. Mamy szerokie wybrzeża 
morskie z doskonałą plażą, 
liczne Jeziora i rzeki. Ich wo
dy winny być wykorzystywa
ne do prowadzenia masowej 
nauki pływania, do jak naj
szerszej popularyzacji tej dzie 
dżiny sportu. Poprzez masowo 
organizowane próby na SPO, 
poprzedzone nauką pływania 
1 mistrzostwa kół, które moż
na- organizować we własnym 
zakresie, zarządy kół 1 zespo
łów winny zachęcać coraz licz 
nlejsze grupy ludzi do syste
matycznego uprawiania ply-j 
wactwa.'

WKKF winien wreszcie 
skończyć z „próbami organi
zacji" i pod rygorem dyscy
plinarnym wezwać sekretarzy 
zrzeszeń sportowych celem u- 
tworzenla sekcji przy WKKF, 
a następnie .przy poszczegól
nych PKKF-ach.

Nasze państwo Iudowre, rząd 
I partia kładą duży nacisk na 
wszechstronny rozwój sportu. 
W regulaminie odznaki SPO, 
która jest, podstawą i treścią 
codziennej pracy sportowej, 
norma pływacka Jest normą 
obowiązkową, Ruch sportowy 
ma bowiem rozwijać wszech
stronnie tężyznę fizyczną lu
dzi pracy, ma przygotowywać 
ich, szczególnie młodzież, do 
pracy dla swe) .ojczyzny p do 
■jej obrony. I o tym winni pa
miętać nasi działacze, którzy 
dotychczas nie zrozumieli lub 
nie chcą’ zrozumieć /lelklnj 
wagi, jaką przywiązuje eę óo 
rozwoju sportów wodnych, a 
d0 rozwoju pływactwa w 
szczególności.

Sportowcy! Czynem festiwalowym witajmy Wielkie Igrzyska Przyjaźni w Bukareszcie!
(

nasta.pl
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Biegacze CSR
bi|q rekord świata

Dla uczczenia IV Światowe 
go Festiwalu Młodzieży j Stu
dentów w Bukareszcie. lekko
atleci Centralnego Domu Armii 
pobili rekord świata w sztafe
cie 4x800 m. Sztafeta w skła
dzie: Czikel (1:53,0). Strińek 
(1:53,0), Liska (1:52,0) 1 Jung 
wirth (1:50,0) uzyskała czas 
7:28,0, poprawiając dotych
czasowy rekord sztafety szwe
dzkiej z 1949 roku.

* * *
29 bm. wyjechał na Igrzy

ska Sportowe do Bukaresztu 
Zasłużony Mistrz Sportu, trzy
krotny mistrz olimpijski — 
mjr. Emil Zatopek.

Sierocki 
„wzmocnił“ drużynę

Trudno opisać zdziwienie elzet- 
eslaków ze Słonowic, kiedy ob. 
Sieracki z Rady Powiatowej LZS 
w Białogardzie postanowił wzmóc 
nić ich drużynę zawodnikami in
nych drużyn, a co gorsza ... 
wszedł sam w skład tego zespo
łu.

Ale zacznijmy od początku.
LZS Słonowice w tegorocznych 

rozgrywkach LZS na szczeblu po
wiatowym zajął pierwsze miej
sce i zakwalifikował się do spot
kań o mistrzostwo wojewódz
twa. Rozgrywki odbywały się we 
Wrzosowie.

I tutaj właśnie ob. Sieracki za
czął „wzmacniać" ich drużynę. 
W rezultacie zespół Słonowlc stał 
się nlezgraną zbieraniną. Nie 
trzeba chyba dodawać, że „wzmóc 
niona" drużyna Słonowic prze
grała wysoko. Rozgoryczeni pił
karze tego LZS-u zrezygnowali 
z dalszych spotkań.

Warto podkreślić, że już przed 
omawianym spotkaniem członko
wie LZS-u gorąco protestowali 
przeciw dokooptowaniu do Ich 
drużyny zawodników z innych ze
społów.

Dyktatorskie poczynania ob. 
Sieracklego są sprzeczne z zaj
mowanym przez niego stanowi
skiem. Zadaniem ob. Sierackie- 
go jest 
sportu 
skiej, 
pracy 
Rada 
zająć 
ezem 
obowiązkach.

(Wg korespondencji T. K.)

przecież popularyzacja 
wśród młodzieży wiej- 

a nie zniechęcanie 
sportowej. Wydaje 
Wojewódzka LZS 
się „energicznym" 

1 przypomnieć . mu

jej do 
się, że 
winna 
dziala- 
o jego

Z kursu żeglarskiego LPZ
Wykorzystać doświadczenia I turnusu

W tych dniach zakończył 
61ę I turnus kursu żeglarskie
go LPŻ w Ośrodku Sportów 
Wodnych w Mielnie. Mimo 
wielu trudności kurs ukończy 
ło 28 uczestników. Niewielka 
ilość 6topni dostatecznych 
wskazuje na to, że kadra in
struktorska wraz z komendan 
tem kursu, doświadczonym ma 
rynarzem Piotrem Wiśniew
skim 6taneła na wysokości za 
dania 1 przygotowała sumien
nie uczestników kursu do koń 
cowego egzaminu.

Przez pełne 15 dni od 
wczesnych godzin rannych do 
wieczora trwały praktyczne że 
glarekle zajęcia. Cenna była 
każda godzina, ponieważ bo
gaty program kursu przewidy 
wał szereg przedmiotów Jak: 
żeglowanie, roboty bosmań
skie, pływanie, typy ożaglowa 
nla, sygnalizacja semaforem, 
gimnastyka, wykłady polit.- 
wych. 1 Inne.

W pracach na lądzie 1 wo
dzie wyróżniały się załogi 1 
1 II. a z nich szczególnie Frań 
Ciszek Kwiatoń, Edward Ło
ziński, Janusz Janluk 1 Gerard 
Dalman. Z kadry Instruktor
skiej zasłużył na pochwalę 
Mieczysław Sotrzlńskl, który 
włożył wiele pracy w przygo
towanie młodych adeptów sztu 
ki żeglarskiej.

Adamczyk startuje
w 10-boju

W dalszym ciągu zawodów lek
koatletycznych na Spartakiadzie 
OW Wrocław uzyskano kilka do
brych wyników. Startujący po 
raz pierwszy w tym sezonie w 
10-boju Adamczyk ustanowił re
kord okręgu, uzyskując 6.167 pkt. 
Adamczyk uzyskał w skoku o 
tyczce 4 m. Rekord okręgu w 
biegu na 10.000 m ustanowił Jo- 
dłowlec — 32:56,3. Andizejczyk w 
rzucie dyskiem uzyskał 42,56.

Tytuły mistrzów Spartakiady w 
boksie zdobyli w kolejności wag: 
Wasilewski, Buczkowski, Jurdecz- 
ko, Gościniak. Kapturskl. Ollnger, 
Dębisz, Tomczyk, ochliński i 
Wysocki.

w złotowskiej
Dotkliwa porażka 0:4 z ko

szalińskim Startem, a w ty
dzień później pogrom 1:10 w 
meczu z Gwardią Koszalin, 
zwróciły na drużynę złotow
skiej Spójni uwagę wielu mi
łośników piłkarstwa. Czy Jed
nak przyczyn słabej gry piłka 
rzy złotowskich należy szukać 
tylko wśród samych piłkarzy?

Chodzi tutaj o poważniejsze 
sprawy, niż nieobecność Jed
nego czy dwu zawodników na 
treningu — chodzi o zły, ad
ministracyjny stosunek zarzą
du kola do jego członków, o 
brak współpracy między Jedny 
mi a drugimi.

Winę za to ponosi sam za
rząd koła, który nie zadbał 
o to, by koło stało się dla spor 
towców drugim domem, by 
zżyli się oni z troskami zarzą
du, by stali 6ię patriotami swe 
go koła.

Niedocenianie pracy polity 
czno - wychowawczej, co w 
Spójni Złotów przybrało za
straszające rozmiary, spowodo 
wało głęboki rozłam w kole. 
Najjaskrawiej uwidacznia się 
to na przykładzie drużyny pił 
karskiej.

Zespół piłkarski, mimo, że 
jego członkowie grają razem 
od kilku lat, stanowi nadal z’e 
pek nlerozumiejących się lu
dzi. Świadczyć może o tym 
np. fakt, że kiedy kapitan dru
żyny zwrócił ob. Mlętklewlcro 
wl uwagę na niewłaściwą grę, 
ten ostatni zszedł ostentacyj
nie z boiska, zamiast przyjąć 
słuszne upomnienie. Jeszcze 
większy brak dyscypliny wy
kazał Kadow. Tuż przed me
czem ze Spójnią Draw
sko, odmówił on udziału w 
grze, ponieważ... jego narze
czona nie otrzymała wolnego 
wstępu na boisko.

Zarząd Spójni nie wyciąg
nął żadnych konsekwencji w 
stosunku do obu niezdyscypli
nowanych zawodników, co z 
pewnością nie przyczyni 6!ę 
do poprawy Ich stosunku wo-

podej- 
w ra 

zostały

żeglar

Wszyscy kandydaci, dziś 
Już żeglarze, mieszkali w pięk 
nym letnim domku opodal Je
ziora. Poza fachowymi zaję
ciami, które zabierały im prze 
cięż dużo czasu dobrze zorga 
nizowali sobie życie w kolek
tywie. Choć krótki okres kur
su ograniczył wiele planów, 
mieli własną gazetkę ścienną, 
błyskawicę, tablicę przodownl 
ków 1 bumelantów, a na 22 lip 
ca poszczególne załogi 
mowały zobowiązania 
mach kursów, które 
już zrealizowane.

Umasowlenle sportu 
sklego jest pilnym zadaniem, 
które w naszym wojewódz
twie, posiadającym wszystkie 
możliwości w tym kierunku, 
powinno rzeczywiście przebić 
gać masowo. Żeglarstwo uprą 
wla zbyt mało robotników 1 
chłopów. Jest to Jeszcze sport, 
którym zajmuje się wąska 
garstka Inteligencji pracują
cej. Dlatego Woj, Żarz. Ligi 
Przyjaciół Żołnierza przy or
ganizowaniu następnych kur
sów żeglarskich powinien 
wziąć pod uwagę dobór socjal 
ny kandydatów. Uczestnicy I 
turnusu kursu żeglarskiego w 
Mielnie to wyłącznie młodzież 
ze szkół średnich 1 zawodo
wych.

Trudności, Jakie napotyka
ło kierownictwo kursów w I 
turnusie wielokrotnie utrudnia 
ły szkolenie. Ponieważ kurs 
nie posiadał własnej kuchni, 
uczestnicy jego stołowali się 
w gospodzie KZG, a później 
w stołówce pracowniczej 
FWP.

Dlaczego aż w dwóch miej 
scach?

Zarząd Woj. LPŻ podpisał 
umowę z KZG na pełne wyży
wienie dla uczestników kunsu. 
W gospodzie KZG porcje po
szczególnych dań dziennych 
były małe oraz o wątpliwej 
wartości kalorycznej Dopiero 

bec kolektywu Jakim jest dru
żyna.

Zarząd koła patrzy przez 
palce na często nlesportowe 
wyczyny swych zawodników 
w obawie, aby nie zrezygno
wali oni z występowania w 
drużynie, aby nla przeszli do 
Innego Jsola. To z gruntu fał
szywe stanowisko zanządu da- 
je coraz gorsze wyniki. Spor
towcy źle ślę czują w kolo, 
gdzie nie ma życia świetlico
wego, gdzie brak współpracy 
zarządu z nimi.

A przecież obok Kádowa 1 
’Miętkiewlcza są dobrzy spor
towcy, jak Przybysz, Grabo- 
wlcz, P. Łańsikl 1 wielu In
nych. Dla Ich dobra, Jak rów
nież dla dobra zmanierowa
nych obecnie zawodników, 
trzeba uderzyć na alarm: źle 
sle dzieje w złotowskiej Spój
ni!

Koło w Złotowie ma 12 sek 
cjl, które pracują dość dobrze 
1 osiągają coraz lepsze wybl 
■ki. Koło Jednak boryka się 
z trudnościami. Obok omówio 
nych Już niedociągnięć w pra. 
cy wychowawczej z zawodnika 
mi, kolo odczuwa wiele Innych 
braków. Najważniejszy z nich, 
to brak zainteresowania praca 
koła ze strony rady okręgowej 
ZS Spójnia oraz, co wynika 
z obecnej sytuacji w kole, 
brak zainteresowania Jego 
cą ze strony podstawowej 
ganlzacjl partyjnej, rady 
kładowej i kierownictwa 
Instytucji.

Towarzysze z organizacji 
partyjnej nie dostrzegają, że 
pomiędzy zarządem a członka
mi koła powstaje coraz głęb
szy rozdźwlęk, który może do. 
prowadzić do zahamowania 
działalności koła.

Chcąc uzdrowić stosunki w 
złotowskiej Spójni, trzeba w 
jak najkrótszym czasie zwo
łać walne zebranie koła z u- 
dzlałem przedstawicieli rady 
okręgowej zrzeszenia, organi
zacji partyjnej i KP, wybrać 
nowy zarząd 1 zobowiązać go 

pra 
or- 
za- 
tej

dobra wola 1 pomoc klerown! 
ctwa FWP w Mielnie uratowa 
ła sytuację. Odtąd kursanci 
stołowali się w stołówce praco 
wniczej FWP, gdzie Jedzenie 
po tej 6amej cenie było znacz 
nie lepsze 1 wysoko kalorycz
ne.

Warunki bytowe kunsantów 
na najbliższych turnusach mu 
szą być lepsze. Tę sprawę mu 
sl załatwić Jak najprędzej Za 
j-ząd Woj. LPŻ, by kierowni
ctwo kursu nie potrzebowało 
tracić cennego czasu na po
szukiwanie stołówki.

Na I turnusie brak było 
chorągiewek sygnalizacyj
nych, materiałów do prac bo
smańskich i Innych.

Warto pomyśleć też, aby w 
najbliższej przyszłości zaopa
trzyć kuns w sprzęt sportowy 
1 lepiej wyposażyć świetlicę.

o—z.

SPORTOWCY - DELEGACI NA IV FESTIWAL MŁODZIEŻY 
W BUKARESZCIE

Na zdjęciu: kolarze (od lewej) Chwiendacz, Wilczewski, Kró
lak i Lasak. (Fot - CAF)

wszystkim ludzi, 
których trzeba

jaka niewątpliwie

Spójna
do prowadzenia pracy wycho
wawczej na codzień. Zarząd 
musi widzieć w zawodnikach 
nie tylko zdobywców punktów, 
ale przede 
sportowców, 
wychować.

Dyskusja, . 
rozwinie się na zebraniu, skie
rowana na tory rzeczowej kry
tyki i samokrytyki, wskaże 
nowe drogi, jakimi powinna 
pójść praca kola.

Złotowscy sportowcy z „Roi 
nlka" mają wiele osiągnięć 1 
bogatą tradycje sportową. 
Wszechstronny rozwój, dobra, 
sprężysta organizacja pracy w 
tym kole 1 ofiarna działalność 
aktywu społecznego wysuwały 
to koło na przodujące miejsce 
w województwie. Tym bardziej 
trzeba w porę usunąć błędy, 
wyplenić zło, które może zni
weczyć bogaty dorobek.

W interesie rady okręgowej 
zrzeszenia, leży też Jak naj
szybsze usprawnienie pracy 
kola. Złotowska Spójnia ma 
warunki do Jeszcze lepszej 
pracy, do uzyskiwania dal
szych sukcesów. Trzeba jed
nak umożliwić lm Ich oslągnię 
cle poprzez wskazanie błędów, 
otoczenie jel sportowców ople 
ką 1 pomocą.

Przed, wojewódzkimi mistrzostwami w lekkoatletyce

Tabele czekają na nowe, lepsze wyniki
Ostatnio sekcja lekkoatletyki WKKF opracowała tabelę 10 naj

lepszych wyników w poszczególnych konkurencjach, zarówno 
męskich, jak 1 żeńskich. Po uwzględnieniu wyników osiąg
niętych w ostatnich zawodach lekkoatletycznych, w tabelach 
tych zaszło wiele zmian.

Poziom naszej lekkoatletyki jest jednak nadal zbyt niski. 
W następną niedzielę, 9 sierpnia, odbędą się w Koszalinie 
wojewódzkie mistrzostwa lekkoatletyczne. Należy się spo
dziewać, że zamieszczona dziś tabela ulegnie dalszym, poważ
nym zmianom na lepsze.

MĘŻCZYZN!
, ,100 m

Ligędziński —
Waszak — WKS 
Szykowny — Start 
Mroczek — LZS 
Zasadziński — Kolejarz

Gwardia

200 m
Szulc — Start
Kawecki — Gwardia 
Ksleniewicz — Ogniwo 
Żołądkiewlcz — ogniwo 
Krzemień — Kolejarz

400 m
Szulc — Start 
Ostrowski — LZS 
Waszak — WKS 
Kllnczewski — LZS
Gbur — LZS

55,7
56,0
56,4
57,3
57,3

800 m

Start
— Kolejarz 
Zryw

Majcher — Włókniarz 
Cieryniewicz — SKS 
Szulc — 
Krawiec 
Śliwa —

1000 m
Piotrowski — SKS 
Zygan — Spójnia 
Wierszydeł — LZS 
Kozłowicz — Zryw 
Malcher — Wlóknlar*

Słupski „Start“ startuje.
Najmłodsze ze zrzeszeń spo" 

towych w Polsce Start działają 
ce na terenie spółdzielni pra 
cy 1 rzemiosła nieuspołecznio
nego w województwie koszallń 
skim z wyjątkiem może same
go Koszalina, wiodło dość 
„kulawy żywot“. Koła sporto
we zorganizowane nawet przy 
większych spółdzielniach pra
cy na ogół nie zdawały egza
minu. Dlatego z Inicjatywy 
koła przy spółdzielni „Dąb 
Pomorski" 1 przy pełnym po
parciu Wydziału Propagandy 
KM PZPR odbyła się ostatnio 
narada robocza aktywu wszyst 
kich spółdzielń pracy w Słup
sku.

. W wyniku żywej dyskusji p0 
stanowiono powołać rfo życia 
Jedno koło terenowe skupiają
ce sportowców — spółdzielców 
1 rzemieślników całego Słup
ska. Przewodniczącym Komite 
tu Organizacyjnego został pre
zes Spółdzielni Szewców 1 Ka 
masznlkćw. We wrześniu br. 
odbędzie się mlędzyspółdziel- 
cza spartakiada w siatkówce, 
tenisie stołowym, nartach ) 
strzelectwie.'

1500 m
Wlerszycki — LZS 
Zygan — Spójnia 
Majcher — Włókniarz 
Szczepaniak — Gwardia 
Trządkarskl — Gwardia

3000 m
Nowak — Zryw 
Abramskl — WKS 
Leszczółowski — Włókn. 
Urbaniak
Mlszczyński — LZS

Skok w dal
Roens — LZS
Tuzik — Gwardia 
Krupka — Kolejarz 
Olejnik — Spójnia 
Ksleniewicz — Ogniwo

Skok wzwyż
Kruszyński — Kolejarz 
Ksleniewicz — Ogniwo 
Kalinowski — Start 
Majcher — Start 
Koński — Zryw

Trójskok
Tuzik — Gwardia 
Sajkowski — LZS 
Ksleniewicz — Ogniwo 
Zasadziński — Kolejarz 
Roens — LZS

Kula
Racek — Ogniwo 
Mroczek — LZS 
Ksleniewicz — ogniwo
Majcher — Start 
Pacholczyk — Ogniwo

Dysk
Flrewicz — Kolejarz 
Mroczek — LZS 
Racek — Ogniwo 
Krzyżaniak — Gwardia 
Kruszyński — Kolejarz

Oszczep
Nalazek — LZS 
Kozub — Kolejarz 
Racek — Ogniwo 
Walczakowski — Gwardia 
Leszczyński — Kilejarz

Granat
Nosowskl — LZS 
Ciba — Gwardia 
Kozub — Kolejarz 
Racek — Ogniwo 
Wojciechowski — Kolejarz

KOBIETY
60 m

Hajncel — Kolejarz 
Sławska — LZS 
Dunat — LZS 
Budnik — LZS 
Szewiałło — Spójnia

Cały szereg spółdzielni przy 
gotowuje się żywo do tej 
imprezy 1 podjęło zobowiąza
nia ufundowania nagród prze-' 
chodnlch 1 pamiątkowych.

Start w Słupsku uprawiać bę 
dzle szczególnie lekkoatletykę, 
strzelectwo, siatkówkę, ping- 
pong i szachy.

yv tej ostatniej dziedzinie 
wystąpią w bieżącym sezonie 
w barwach Startu b. czołowi 
zawodnicy Kolejarza słupskie-' 
go: Wiśniowski, Kaczkowski; 
Sadoczyńskl. Gregorczyk, KI- 
dallńsk] 1 Inni.

W przyszłym rokii ujrzymy, 
na boisku również Jedenastkę 
piłkarską.

Nie wątpimy, że słuszna koni 
cepcja organizacyjna mlędzy- 
spółdz'elnianego koła sporto
wego oraz właściwy stosunek 
'e strony kierownictwa spół
dzielń pomogą słupskiemu' 
Startowi w osiągnięciu do
brych wyników sportowych,- • 
tym bardziej, że Związek Bran 
żowy Spółdzielni Wytwórczych 
nie odmawia swego . poparcia 
dla rozwoju kultury fizycznej.-

Wis.

100 m
Baranowska — Włókniarz 13,0
Hajncel — Kolejarz 13,8
Czermanowicz — Włókniarz 14,0
Dunat — LZS 14,1
Pietraszewska — WKS 14,2

400 m
Baranowska — Włókniarz 81.80
Szewiałło — Spójnia 66,4
Pietraszewska — WKS 66,9
Rudzińska — Zryw 68,2
Czyczyn — LZS 68,3

500 m
Czyczyn — LZS 1.25,0
Ziach — Spójnia 1.27,3
Szewiałło — Spójnia 1.27,8
Switalska — Spójnia 1.28,9
Czyżewska — Spójnia 1.30,8

Skok w dal
Hajncel — Kolejarz 4,71
Baranowska — Włókniarz 4,65
Czyżewska — Spójnia 4,52
Dunat — LZS 4,27
Sławska — LZS 4,26

Skok wzwyż
Wardllńska — SKS 129
Bindek — Spójnia 129
Bolbotowska — Ogniwo 129
Czyczyn — LZS 127
Mazur — SKS 126

Kula
Surus — Kolejarz 
Brzozowska — Kolejarz 
Wawer — Spójnia 
Bryłhno — Budowlani 
Bolbotowska — Ogniwo

Dysk
Borowiec — Ogniwo
Wawer — Spójnia 
Nlebieśniak — Spójnia 
Brzozowska — Kolejarz 
Młynarczyk — Kolejarz

Oszczep
Młynarczyk — Kolejarz 
Harabln — Spójnia 
Brzozowska — Kolejarz 
Rydzyńska — Spójnia 
Siużewska — Spójnia

Granat
Surus — Kolejarz 
Młynarczyk — Kolejarz 
Grześkowiak — LZS
Turek — Ogniwo 
Borowiec — Ogniwo

30,78
28,90
23,88
22,45
22,00

41,35
38,80
36.40
35.40
35,40

Rekordy 
lekkoatletów rumuńskich

Na zawodach w Bukareszcie! 
lekkoatleci rumuńscy, przygoto
wując się do igrzysk festiwalo
wych, pobili cztery rekordy kra
jowe: Spiridon w miocie — 55,80, 
Petrescu w biegu 400 m kobiet 
— 58,7 oraz sztafety reprezenta
cyjne 4 x 200 m ) 4 x 400 m.

Puchar Festiwalu za najlepszy 
wynik zawodów zdobyła Mistrz 
Sportu — Treibal za rezultat w 
biegu na 800 m — 2:13,6, który 
jest czwartym wynikiem na świę
cie.


